

## The 2020 Manifesto of Eritrean Scholars and Professionals in the Diaspora

With a government that commits horrific human rights abuses against its own people, plays reckless political games in regional affairs, amidst the ongoing spread of COVID-19 pandemic and a country with one of the weakest health systems, Eritrea is currently exposed to unprecedented humanitarian and political crisis. We, the undersigned 95 Eritrean Scholars and Professionals, are writing to share our serious concerns about these issues.

In relation to COVID-19, a diaspora-based organization called Eritrean Healthcare Professionals Network (EHPN) has issued a statement that expressed grave concern over the status of the Eritrean health system and how the country is inadequately prepared for the pandemic. COVID-19 has posed a great challenge even for the most advanced and wealthiest countries let alone for Eritrea where there is no enough running water and with electricity service that's frequently interrupted. To make matters even worse, the health system has been greatly impacted by a government order that closed Catholic hospitals and clinics in the country forcing significant number of health professionals to migrate to other countries. During this critical time, we Eritreans, wherever we may be, should recognize the important role we can play by making the safety and well-being of all Eritreans a priority and pressuring the government of Eritrea to open all closed hospitals and clinics, to allow NGOs to operate in the country and to stop using this pandemic as an opportunity for political and financial gains. We, Eritreans also have a responsibility to reach out a helping hand to the thousands of Eritrean refugees in Ethiopia, Sudan, Libya and elsewhere. Furthermore, we call upon the UN and World Health Organization (WHO) to urge Eritrea to comply with the WHO recommended guidelines for minimizing the risk of COVID-19, to open all closed hospitals and clinics and to release all political prisoners and prisoners with minor offenses.

It is also incumbent upon us Eritreans to remember that Eritrea is among countries with the highest prison population rates in the world and with prison conditions beneath human decency. Reliable sources put the number of prisoners in Eritrea in the tens of thousands. Many of them are prisoners of conscience who dared to express their views and many others who tried to flee the country or escape from the indefinite conscription into the so-called National Service. The Eritrean authorities show no mercy and are cruel to disabled veterans, underage boys and girls, expecting mothers and brides, respected elders and religious leaders, including the Head of the Eritrean Orthodox Church, His Holiness Abune Antonios who has been under house arrest since 2007 and Hajj Musa Mohammed Nur, the Board President of Al Dia Islamic School in Asmara, who died in prison on March 1, 2018. The overcrowded prisons in Eritrea include people who took part in the armed struggle, top military officers, ministers, journalists and religious leaders. It is also important to note that there are hundreds of thousands of Eritrean conscripts, many of them underage and who are currently held in prison-like military camps. Thus, at a time when the outbreak of the COVID-19 pandemic is threatening the world community, it is high time that we Eritreans race against time, come together and do everything in our power to save the people who are neglected by the illegitimate government. We can do this by sharing accurate, reliable and timely information and providing direct support to those in need.

In relation to internal and regional affairs, a few weeks ago, President Isaias Afwerki yet again made unwelcome remarks regarding the unfolding political situation in Ethiopia, which infuriated ordinary Ethiopians and puzzled the few who think of him as a peacemaker and a person of goodwill. Following the seemingly impromptu but controlled interview of President Isaias with two journalists who work for the only government-controlled media in the country, several Ethiopian media outlets reminded the president of Eritrea to stay away from Ethiopian politics. In addition, some Oromo intellectuals recently addressed the issue in a coherent letter to the president. In their open letter, they called for President Isaias to refrain from his blatant acts of intervention in Ethiopian internal affairs. We agree with this statement and believe his disastrous and unwelcomed interventionist policies and meddling in the internal affairs of Ethiopia should be universally condemned. We are equally dismayed by the Eritrean regime's attempts to interfere in Sudanese internal affairs through triggering and perpetuating ethnic conflicts particularly in the Eastern Sudan region. We resolutely oppose and strongly condemn these appalling acts of interference.

These are not the only times President Isaias has intervened in the affairs of other countries. His rogue regime has bullied and undermined neighboring countries in the Horn of Africa and beyond - and has done everything possible to destabilize the region. It is an open secret that the president thrives on fomenting division and sowing discord. Therefore, we reiterate our strong condemnation of his external interventions and internal violations of basic human rights to life, liberty and dignity. We also call upon Prime Minister Abiy Ahmed to avoid falling prey to the schemes of President Isaias and becoming an inadvertent enabler and codependent of the dictatorship in Eritrea. We would like to emphasize that any secret deal between President Isaias and Prime Minister Abiy that ignores applicable laws and the interests of both peoples will inevitably increase the risk of future violence in the region.

Although the present state of peace between Eritrea and Ethiopia is by all means most welcome and long awaited, it is imperative that we carefully assess the much-touted peace deal between President Isaias and Prime Minister Abiy in order to enable us to build an enduring relationship between the two countries based on the principles of peaceful co-existence, cooperation and non-intervention. We would like to reiterate that the Eritrean people stand shoulder to shoulder with their Ethiopian, Sudanese and Djiboutian brethren to promote a peaceful, cooperative and forward-looking Northeast Africa that recognizes, accepts and celebrates differences in the political, social, economic and cultural foundations of our societies and territorial integrity of our countries. We call upon the progressive elements of the region to view Eritreans as victims of President Isaias' megalomaniac dream and to avoid creating opportunities for the dictator to destabilize our countries.

It is unfortunate that the Eritrean people who have endured dictatorial rule for three decades must once again wonder if Eritrea will be entangled in regional issues as a result of the president's reckless policies. The Eritrean people aspire to have peace and stability in their region so that they can focus on making Eritrea a democracy, on rebuilding their shattered economy and on restoring the weakened social fabric. They have seen enough mayhem and dislocation to now face more unnecessary problems. The effect of the 30-year war still lingers – not only in the memories of the generation who lived through it, but also in the minds of the younger generation born after the disastrous border war of 1998-2000. Since Eritreans don't want to take part in any deal that will expose them to future hostilities, we call upon the governments of the region, and in particular that of Ethiopia, not to entertain the excessive ambitions of a ruthless dictator craving more power.

Mr. Isaias Afwerki has lost the moral authority and legitimacy to rule Eritrea, and his removal from power is long overdue. It is encouraging to see Eritreans both inside and outside the country increasingly becoming aware of their future and uniting to bring change and to keep the hard-won sovereignty of their nation. As the Diaspora Eritreans continue to mobilize and organize worldwide, it is also inevitable that the legitimate and democratic fight of the Eritrean people will reach the critical phase to dislodge the oppressive regime and its leader, who has created so much havoc and brought devastation to the lives of the Eritrean people. We firmly believe change is possible by challenging the divide and rule policies of the regime and building cohesive strategies to empower one another and to take ownership of our own destiny. Enough is Enough! And it is time to start with a new slate and install a legitimate and democratically elected Eritrean government that ensures a peaceful, just and prosperous future for all Eritreans.

Signatories include:

1	<i>Dr. Abdulla Idris - Australia</i>
2	<i>Dr. Abdulqadir Dawod - UK</i>
3	<i>Dr. Adel Fikak - Australia</i>
4	<i>Dr. Aida Asmelash - USA</i>
5	<i>Dr. Aklilu Ghirmai - Germany</i>
6	<i>Dr. Ali Mohammed Saeed - Sudan</i>
7	<i>Dr. Amanuel Elias - Australia</i>
8	<i>Dr. Amanuel G Ghebretinsae - USA</i>
9	<i>Dr. Amanuel Mehreteab - USA</i>
10	<i>Dr. Amanuel Yohannes - USA</i>
11	<i>Dr. Anghesom Atsbaha - USA</i>
12	<i>Dr. Araya Debessay - USA</i>
13	<i>Dr. Asmerom Adhanom - USA</i>
14	<i>Dr. Astier Alem - USA</i>
15	<i>Dr. Bereket Araya - Australia</i>
16	<i>Dr. Bereket B Woldeab - Canada</i>
17	<i>Dr. Bereket Habte Selassie - USA</i>
18	<i>Dr. Bereket Yemane - USA</i>
19	<i>Dr. Berhan Ahmed - Australia</i>
20	<i>Dr. Berhane Asmelash - UK</i>
21	<i>Dr. Berhane Sium - USA</i>
22	<i>Dr. Beyan Negash - USA</i>
23	<i>Dr. Cahsai Berhane - France</i>
24	<i>Dr. Chefena Hailemariam - UK</i>
25	<i>Dr. Daniel R. Mekonnen - Switzerland</i>
26	<i>Dr. Daniel Tsegai - Germany</i>
27	<i>Dr. Dawit Berhane - Australia</i>
28	<i>Dr. Dawit Sium - Australia</i>
29	<i>Dr. Desale Habtzgi - USA</i>
30	<i>Dr. Eden Tesfu - USA</i>
31	<i>Dr. Feseha Woldu - USA</i>
32	<i>Dr. Fessehaye W Zemichael - UK</i>

33	<i>Dr. Fissahatsion Ghidey - USA</i>
34	<i>Dr. Gaim Kibreab - UK</i>
35	<i>Dr. Gebremeskel Gebremariam - USA</i>
36	<i>Dr. Ghebregziabiher Debrezion - USA</i>
37	<i>Dr. Ghirmai Negash - USA</i>
38	<i>Dr. Ghrmai Sequar - USA</i>
39	<i>Dr. Habteab B. Feseha - USA</i>
40	<i>Dr. Habtom Habte - USA</i>
41	<i>Dr. Habtu [Fr. Athanasius] Ghebre-Ab - USA</i>
42	<i>Dr. Haddish Tesfayohannes Hagos - USA</i>
43	<i>Dr. Hailemichael Yosief - USA</i>
44	<i>Dr. Ibrahim Mohamed - Germany</i>
45	<i>Dr. Jalal-AlDeen M Saleh - UK</i>
46	<i>Dr. Kebreab Isaac W/Sellassie - UK</i>
47	<i>Dr. Kesete Hadgu - USA</i>
48	<i>Dr. Khalifa Saleh - Sudan</i>
49	<i>Dr. Kidane Belay - Australia</i>
50	<i>Dr. Kidane Mengisteab - USA</i>
51	<i>Dr. Kiflemariam Hamde - Sweden</i>
52	<i>Dr. Mahmoud Mohamed Ali - Malaysia</i>
53	<i>Dr. Mathiewos Debessai - USA</i>
54	<i>Dr. Mebrahtu Ateweberhan - UK</i>
55	<i>Dr. Mebrahtu B Sibhatu - USA</i>
56	<i>Dr. Mebrahtu Kahsai - USA</i>
57	<i>Dr. Mehari Tekeste - USA</i>
58	<i>Dr. Mengisteab Debessay - USA</i>
59	<i>Dr. Mental Mesmer - USA</i>
60	<i>Dr. Michael Andeberhan - Australia</i>
61	<i>Dr. Mogos Y Tewoldemedhin - Canada</i>
62	<i>Dr. Mohamed Kheir Omer - Norway</i>
63	<i>Dr. Mohammed Beshir - USA</i>
64	<i>Dr. Natnael Embaye - USA</i>

65	<i>Dr. Negussie A Tewoldemedhin - UK</i>
66	<i>Dr. Osman Jafer - UK</i>
67	<i>Dr. Russom Ghebrai - USA</i>
68	<i>Dr. Saad Ali - USA</i>
69	<i>Dr. Saba Tesfayohannes - USA</i>
70	<i>Dr. Sadia Hassanen - Sweden</i>
71	<i>Dr. Saied Ibrahim Saied - USA</i>
72	<i>Dr. Salah Ibrahim Jimi - Australia</i>
73	<i>Dr. Samson Yebio - USA</i>
74	<i>Dr. Sarah Ogbay - UK</i>
75	<i>Dr. Simon Y Aman - USA</i>
76	<i>Dr. Solomon Ghebreghiorghis - UK</i>
77	<i>Dr. Tadios Tesfu - Germany</i>
78	<i>Dr. Tamrat Woldu - USA</i>
79	<i>Dr. Teame Mebrahtu - UK</i>
80	<i>Dr. Tedros Amanuel - Sweden</i>
81	<i>Dr. Tedros Berhane - USA</i>
82	<i>Dr. Teklu K. Tesfa - USA</i>
83	<i>Dr. Tesfamariam Mehari - UK</i>
84	<i>Dr. Tesfay Meressi - USA</i>
85	<i>Dr. Tomas Solomon - USA</i>
86	<i>Dr. Tseggai Isaac - USA</i>
87	<i>Dr. Tsigabu Asmelash - USA</i>
88	<i>Dr. Tuquabo Tesfamichael - Australia</i>
89	<i>Dr. Yacob A Zereyesus - USA</i>
90	<i>Dr. Yebio Woldemariam - USA</i>
91	<i>Dr. Yohannes Haile - Canada</i>
92	<i>Dr. Yordanos Beyene - USA</i>
93	<i>Dr. Yordanos T. Habtemariam - USA</i>
94	<i>Dr. Zekarias Ginbot - Norway</i>
95	<i>Dr. Zerom Tesfai - USA</i>



ዝርዝር አስማት ናይ ዝፈረሙ፡

1	ዶ/ር ዓብዱላ ኢድሪስ - አውስትራልያ
2	ዶ/ር ዓብዱላቃድር ዳውድ - እንግሊዝ
3	ዶ/ር ዓድል ፊካከ - አውስትራልያ
4	ዶ/ር አይዳ አስመላሽ - ሕ.መ.አ
5	ዶ/ር አሽሊሉ ግርማይ - ጀርመን
6	ዶ/ር ዓሊ መሐመድ ሰዒድ - ሱዳን
7	ዶ/ር አማኑኤል ኤልያስ - አውስትራልያ
8	ዶ/ር አማኑኤል ጌ ገበረትገሳኤ - ሕ.መ.አ
9	ዶ/ር አማኑኤል ምሕረትአብ - ሕ.መ.አ
10	ዶ/ር አማኑኤል ዮውሃንስ - ሕ.መ.አ
11	ዶ/ር አንገሥት አጽብሃ - ሕ.መ.አ
12	ዶ/ር አርአያ ደበሳይ - ሕ.መ.አ
13	ዶ/ር አሰመርም ኢድሐኖም - ሕ.መ.አ
14	ዶ/ር አሰቴር አለም - ሕ.መ.አ
15	ዶ/ር በረኸት አርአያ - አውስትራልያ
16	ዶ/ር በረኸት ወልድአብ - ካናዳ
17	ዶ/ር በረኸት ሃብተሰላሴ - ሕ.መ.አ
18	ዶ/ር በረኸት የማነ - ሕ.መ.አ
19	ዶ/ር ብርሃን አሕመድ - አውስትራልያ
20	ዶ/ር ብርሃን አሰመላሽ - እንግሊዝ
21	ዶ/ር ብርሃን ሰዩም - ሕ.መ.አ
22	ዶ/ር ቢያን ነጋሽ - ሕ.መ.አ
23	ዶ/ር ካሕሳይ ብርሃን - ፈረንሳ
24	ዶ/ር ጨፈና ሃይለማርያም - እንግሊዝ
25	ዶ/ር ዳንኤል ረዘነ መኮንን - ስዊዘርላንድ
26	ዶ/ር ዳንኤል ጸጋይ - ጀርመን
27	ዶ/ር ዳዊት ብርሃን - አውስትራልያ
28	ዶ/ር ዳዊት ሰዩም - አውስትራልያ
29	ዶ/ር ደሳለ ሃብትዝጊ - ሕ.መ.አ
30	ዶ/ር ኤደን ተስፋ - ሕ.መ.አ
31	ዶ/ር ፍስሃ ወልዱ - ሕ.መ.አ
32	ዶ/ር ፍስሃ ወ ዘሚካኤል - እንግሊዝ

33	ዶ/ር ፍስሐጽኖን ግደይ - ሕ.መ.አ
34	ዶ/ር ጋይም ኮብርአብ - እንግሊዝ
35	ዶ/ር ገብረመስቀል ገበረማርያም - ሕ.መ.አ
36	ዶ/ር ገብረእግዚአብሔር ደብረጽዮን - ሕ.መ.አ
37	ዶ/ር ግርማይ ነጋሽ - ሕ.መ.አ
38	ዶ/ር ግርማይ ሰጃር - ሕ.መ.አ
39	ዶ/ር ሃብትአብ ፍስሃ - ሕ.መ.አ
40	ዶ/ር ሃብቶም ሃብተ - ሕ.መ.አ
41	ዶ/ር ሃብቱ ቀሺ አጥናትዮስ ገበረአብ - ሕ.መ.አ
42	ዶ/ር ሓድሽ ተስፋዮሃንስ ሐገስ - ሕ.መ.አ
43	ዶ/ር ሃይለሚካኤል ዮሴፍ - ሕ.መ.አ
44	ዶ/ር ኢብራሂም መሐመድ - ጀርመን
45	ዶ/ር ጀሳል አልዲን መ ሳልሕ - እንግሊዝ
46	ዶ/ር ኮብርአብ ኢሳቆብ ወልደሰላሴ - እንግሊዝ
47	ዶ/ር ከሰተ ሓድጉ - ሕ.መ.አ
48	ዶ/ር ሽሊፋ ሳልሕ - ሱዳን
49	ዶ/ር ኪዳነ በላይ - አውስትራልያ
50	ዶ/ር ኪዳነ መንግስትአብ - ሕ.መ.አ
51	ዶ/ር ክፍለማርያም ሐምድ - ሸወደን
52	ዶ/ር ማሕመድ መሐመድ ዓሊ - ማሌዥያ
53	ዶ/ር ማቴዎስ ደበሳይ - ሕ.መ.አ
54	ዶ/ር መብራህቱ አተውብርሃን - እንግሊዝ
55	ዶ/ር መብራህቱ ሰብሃቱ - ሕ.መ.አ
56	ዶ/ር መብራህቱ ካሕሳይ - ሕ.መ.አ
57	ዶ/ር መሐሪ ተሸሰተ - ሕ.መ.አ
58	ዶ/ር መንግስትአብ ደበሳይ - ሕ.መ.አ
59	ዶ/ር ማንታይ መስመር - ሕ.መ.አ
60	ዶ/ር ሚካኤል ዓንደብርሃን - አውስትራልያ
61	ዶ/ር መገስ ተወልደመድህን - ካናዳ
62	ዶ/ር መሐመድ ሼር ዑመር - ኖርወይ
63	ዶ/ር መሐመድ በሺር - ሕ.መ.አ
64	ዶ/ር ናትናኤል ለምባየ - ሕ.መ.አ

65	ዶ/ር ንጉሰ ተወልደመድህን - እንግሊዝ
66	ዶ/ር ዑስማን ጃዕፈር - እንግሊዝ
67	ዶ/ር ርእሶም ገበራይ - ሕ.መ.አ
68	ዶ/ር ሰዒድ ዓሊ - ሕ.መ.አ
69	ዶ/ር ሳባ ተስፋዮሃንስ - ሕ.መ.አ
70	ዶ/ር ሳዕድያ ሐሰኔን - ሸወደን
71	ዶ/ር ሰዒድ ኢብራሂም ሰዒድ - ሕ.መ.አ
72	ዶ/ር ሳላሕ ኢብራሂም ጄምዕ - አውስትራልያ
73	ዶ/ር ሳምሶን የዕብዮ - ሕ.መ.አ
74	ዶ/ር ሳራ ዑቕሳይ - እንግሊዝ
75	ዶ/ር ስምኦን አማን - ሕ.መ.አ
76	ዶ/ር ሰለሙን ገብረግዮርጊስ - እንግሊዝ
77	ዶ/ር ታድዮስ ተስፋ - ጀርመን
78	ዶ/ር ተአምራት ወልዱ - ሕ.መ.አ
79	ዶ/ር ጠዓመ መብራህቱ - እንግሊዝ
80	ዶ/ር ቴድሮስ ኤማኑኤል - ሸወደን
81	ዶ/ር ቴድሮስ ብርሃን - ሕ.መ.አ
82	ዶ/ር ተሸሎ ተስፋ - ሕ.መ.አ
83	ዶ/ር ተስፋማርያም መሐሪ - እንግሊዝ
84	ዶ/ር ተስፋይ መረሰዕ - ሕ.መ.አ
85	ዶ/ር ቶማስ ሰለሙን - ሕ.መ.አ
86	ዶ/ር ጸጋይ ኢሳቆብ - ሕ.መ.አ
87	ዶ/ር ጸጋቡ አሰመላሽ - ሕ.መ.አ
88	ዶ/ር ትኳቦ ተስፋሚካኤል - አውስትራልያ
89	ዶ/ር ያቆብ ዘርኢየሱስ - ሕ.መ.አ
90	ዶ/ር የዕብዮ ወልደማርያም - ሕ.መ.አ
91	ዶ/ር ዮሃንስ ሃይለ - ካናዳ
92	ዶ/ር ዮርዳኖስ በየን - ሕ.መ.አ
93	ዶ/ር ዮርዳኖስ ሃብተማርያም - ሕ.መ.አ
94	ዶ/ር ዘካርያስ ግንባት - ኖርወይ
95	ዶ/ር ዘርአም ተስፋይ - ሕ.መ.አ

## بيان 2020 للعلماء والمهنيين الإريتريين في الشتات

في ظل وجود حكومة اتسمت بممارسة الانتهاكات المروعة لحقوق الإنسان ضد شعبها، وعرفت بممارسة سياسيات متهورة في الشؤون الإقليمية، وسط الانتشار المستمر لوباء فيروس كورونا COVID-19 في بلد يعاني من ضعف الأنظمة الصحية، تتعرض إريتريا حاليًا لأزمة إنسانية وسياسية غير مسبوقة. واستجابة لهذه الأزمة: نحن العلماء والمهنيين الإريتريين الـ 95 الموقعين أدناه، نكتب للتعبير عن مخاوفنا المتزايدة بشأن هذه القضايا.

فيما يتعلق بالوباء COVID-19، أصدرت منظمة تدعى شبكة المهنيين الصحيين الإريتريين (EHPN) مقرها في المهجر، بيانًا أعربت فيه عن قلقها البالغ بشأن وضع النظام الصحي الإريتري وكيف أن البلاد ليست مستعدة بشكل كاف للوباء. لقد شكل هذا الوباء تحديًا كبيرًا حتى للدول الأكثر تقدمًا والأغنى مواردًا ناهيك عن إريتريا حيث لا يوجد ما يكفي من المياه الصالحة للشرب مترامنة مع قطوعات مستمرة لخدمات الكهرباء. وقد فاقم الأوضاع الصحية للبلاد إلى حد كبير اغلاق الحكومة للمستشفيات والعيادات الكاثوليكية في البلاد مما أجبر عددًا كبيرًا من المهنيين الصحيين إلى الهجرة إلى بلدان أخرى. في مثل هذه الظروف يجب علينا نحن الإريتريين أينما كنا أن ندرك الدور الهام الذي يمكننا أن نلعبه بجعل سلامة ورفاهية جميع الإريتريين أولوية والضغط على حكومة إريتريا لفتح جميع المستشفيات والعيادات المغلقة، والسماح للمنظمات غير الحكومية للعمل في البلاد والتوقف عن استخدام هذا الوباء كفرصة لتحقيق مكاسب سياسية ومالية. نحن الإريتريون نتحمل أيضًا مسؤولية مد يد العون لآلاف اللاجئين الإريتريين في إثيوبيا والسودان وليبيا وأماكن أخرى. علاوة على ذلك ندعو الأمم المتحدة ومنظمة الصحة العالمية (WHO) لحث إريتريا للامتثال للمبادئ والتوجيهات الموصى بها من قبل منظمة الصحة العالمية للحد من خطر COVID-19، لفتح جميع المستشفيات والعيادات المغلقة وإطلاق سراح جميع السجناء السياسيين والسجناء المحكومين في الجرائم الصغيرة.

كما يتعين علينا نحن الإريتريين أن نتذكر أن إريتريا هي من بين البلدان التي لديها أعلى معدلات للسجناء في العالم في ظروف سجن تنتهك فيه الكرامة البشرية. إن المصادر الموثوقة تشير إلى أن اعداد السجناء تبلغ عشرات الآلاف وكثير منهم من سجناء الرأي الذين تجرأوا على التعبير عن آرائهم، كما أن العديد منهم من الذين حاولوا الفرار من البلاد أو الفرار من التجنيد للخدمة الوطنية غير محددة الأجل. وفوق هذا فقد عرف عن السلطات الارترية عدم إظهار أي رحمة في معاملة المحاربين القدامى المعاقين والصبيان والفتيات القصر والأمهات الحوامل، والشيوخ المحترمين والقادة الدينيين، بما في ذلك رئيس الكنيسة الأرثوذكسية الإريترية، قداسة الأب أنطونيوس الذي لا يزال في الإقامة الجبرية منذ عام 2007، والحاج موسى محمد نور، رئيس مجلس إدارة مدرسة الضياء الإسلامية في أسمرة، الذي توفي في السجن في الأول من مارس 2018. إن السجون الارترية المكتظة تحوي بداخلها أشخاصًا شاركوا في النضال المسلح وكيار الضباط العسكريين والوزراء والصحفيين والقادة الدينيين. ومن المهم أيضًا ملاحظة أن هناك مئات الآلاف من المجندين الإريتريين، وكثير منهم دون السن القانونية، وهم محتجزون حاليًا في معسكرات عسكرية تشبه السجون. وفي الوقت الذي يهدد فيه تفشي جائحة COVID-19 المجتمع الدولي، فقد حان الوقت نحن الإريتريون أن نسابق الزمن، ونتكاتف ونفعل كل ما بوسعنا لإنقاذ شعبنا الذي تهمله الحكومة غير الشرعية. ويمكننا القيام بذلك من خلال مشاركة وتبادل المعلومات الدقيقة والموثوقة وفي الوقت المناسب وتوفير الدعم المباشر للمحتاجين.

فيما يتعلق بالشؤون الداخلية والإقليمية، قبل بضعة أسابيع، أدلى الرئيس أسباس أفورقي مرة أخرى بملاحظات غير مرحب بها فيما يتعلق بتطورات الوضع السياسي في إثيوبيا، مما أثار حفيظة الإثيوبيين العاديين وحير القلة الذين يعتقدون أنه صانع سلام وشخص ذو نوايا حسنة على السواء. في أعقاب المقابلة (التي يبدو أنها مرتجلة ولكن حول أسئلة متفق عليها مسبقاً) للرئيس أسباس مع اثنين من الصحفيين الذين يعملون في وسائل الإعلام الوحيدة المملوكة للنظام، قامت وسائط الإعلام الإثيوبية بتذكير رئيس إريتريا كي ينأى بنفسه بعيدا عن التدخل في السياسة الإثيوبية. إضافة إلى ذلك قام عدد من مثقفي الأورومو بالتصدي لهذه المسألة مؤخرًا في رسالة محكمة إلى الرئيس. وفي رسالتهم المفتوحة دعوا الرئيس أسباس إلى التوقف عن تدخلاته الصارخة في الشؤون الداخلية الإثيوبية. نحن من جانبنا نتفق مع هذه الرسالة ونعتقد أنه يجب إدانة سياسات التدخل الكارثية وغير المرغوب فيها للرئيس في الشؤون الداخلية لإثيوبيا. كما أننا نشعر بالقلق من محاولات النظام الإريتري التدخل في الشؤون الداخلية السودانية من خلال إثارة النعرات والصراعات العرقية وخاصة في منطقة شرق السودان، ونعلن معارضتنا وإدانتنا لهذه الممارسات غير المقبولة.

هذه ليست الأوقات الوحيدة التي تدخل فيها الرئيس أسباس في شؤون البلدان الأخرى، لقد سبق وقام نظامه المارق بالتمتر وممارسة الخداع على الدول المجاورة في القرن الأفريقي وما جاوزها - وقام بكل ما هو ممكن لزعة استقرار المنطقة، وأنه لم يعد سراً أن الرئيس يعيش على زرع بذور الفرقة والخلافات. لذلك نكرر إدانتنا القوية لتدخلاته الخارجية وانتهاكاته الداخلية لحقوق الإنسان الأساسية في الحياة والحرية والكرامة، كما نناشد رئيس الوزراء الإثيوبي أبي أحمد أن يتجنب الوقوع فريسة لمخططات الرئيس أسباس وأن يصبح عامل تمكين غير مقصود ومتعاون مع الدكتاتورية في إريتريا. ونود التأكيد على أن أي صفقة سرية بين الرئيس أسباس ورئيس الوزراء أبي تتجاهل القوانين المتعارف عليها ومصالح الشعبين ستزيد حتماً من خطر العنف المستقبلي في المنطقة.

على الرغم من أن عملية السلام الحالية بين إريتريا وإثيوبيا والتي طال انتظارها مرحب بها للغاية وبكل الوسائل، فمن الضروري أن نقيم بعناية اتفاق السلام الذي تم الترويج له كثيرًا بين الرئيس أسباس ورئيس الوزراء أبي وذلك من أجل بناء علاقة مستدامة بين البلدين على أساس التعايش السلمي والتعاون وعدم التدخل في شؤون الغير. نود أن نكرر أن الشعب الإريتري يقف جنباً إلى جنب مع إخوانه الإثيوبيين والسودانيين و الجيبوتيين من أجل تعزيز السلام والتعاون وتحقيق التطلعات في شمال شرق إفريقيا، تعاون يعترف ويقبل بالاختلافات في الأسس السياسية والاجتماعية والاقتصادية والثقافية لمجتمعاتنا والسلامة الإقليمية لبلداننا. ندعو العناصر التقدمية في المنطقة إلى النظر إلى الإريتريين كضحايا لحلم جنون العظمة الذي أصاب الرئيس أسباس وتجنب خلق فرص للدكتاتور لزعة استقرار بلداننا.

من المؤسف أن الشعب الإريتري الذي عانى من حكم ديكتاتوري لثلاثة عقود وجب عليه أن يتساءل مرة أخرى عما إذا كانت إريتريا سوف تتورط في الصراعات الإقليمية نتيجة لسياسات الرئيس المتهورة. إن الشعب الإرتري يتطلع إلى السلام والاستقرار في منطقته حتى يتمكن من التركيز على جعل إريتريا ديمقراطية، وإعادة بناء اقتصاده المحطم، ورتق النسيج الاجتماعي الضعيف، إذ انه رأى ما يكفي من الفوضى والاضطراب وليس بحاجة لمواجهة المزيد من المشاكل غير الضرورية. لا يزال تأثير الحرب التي استمرت 30 عامًا باقيا - ليس فقط في ذكريات الجيل الذي عاش من خلالها، ولكن أيضًا في عقول الجيل الأصغر الذي ولد بعد حرب الحدود الكارثية 1998-2000. بما أن الإريتريين لا يريدون المشاركة في أي صفقة تعرضهم للأعمال العدائية في المستقبل، لذلك نحن نناشد حكومات المنطقة، ولا سيما حكومة إثيوبيا، ألا ترحب بالطموحات المفرطة لدكتاتور ليس لديه رحمة لشعبه ويتوق إلى المزيد من السلطة.

لقد فقد السيد أسباس أفورقي السلطة الأخلاقية والشرعية لحكم إريتريا، وأن إبعاده عن السلطة كان يفترض أن يتم منذ وقت طويل. من المشجع أن نرى الإريتريين داخل البلاد وخارجها يدركون بشكل متزايد مستقبلهم ويتحدون لإحداث التغيير والحفاظ على السيادة التي حصلت عليها بلادهم بشق الأنفس ولهذا يواصل الإريتريون في الشتات التعبئة والتنظيم في جميع أنحاء العالم. إنه من المحتم أيضًا أن يصل الكفاح الشرعي والديمقراطي للشعب الإريتري إلى المرحلة الحاسمة التي يتمكن فيها من إزالة النظام القمعي وزعيمه، الذي تسبب في الكثير من الخراب وجلب الدمار إلى حياة الشعب الإريتري. نحن نؤمن بإيماننا راسخاً بأن التغيير ممكن من خلال تحدي سياسات فرق تسد للنظام وبناء استراتيجيات متماسكة لتمكين بعضنا البعض وتحديد مصيرنا. كفى، لقد طفق الكيل وحان الوقت للبدء في مرحلة جديدة وإقامة حكومة إرترية شرعية منتخبة ديمقراطيا تضمن مستقبل سلمي وعادل ومزدهر لجميع الإريتريين.

أسماء الموقعين يشمل: -

1	Dr. Abdulla Idris - Australia
2	Dr. Abdulqadir Dawod - UK
3	Dr. Adel Fikak - Australia
4	Dr. Aida Asmelash - USA
5	Dr. Aklilu Ghirmai - Germany
6	Dr. Ali Mohammed Saeed - Sudan
7	Dr. Amanuel Elias - Australia
8	Dr. Amanuel G Ghebretinsae - USA
9	Dr. Amanuel Mehreteab - USA
10	Dr. Amanuel Yohannes - USA
11	Dr. Anghesom Atsbaha - USA
12	Dr. Araya Debessay - USA
13	Dr. Asmerom Adhanom - USA
14	Dr. Astier Alem - USA
15	Dr. Bereket Araya - Australia
16	Dr. Bereket B Woldeab - Canada
17	Dr. Bereket Habte Selassie - USA
18	Dr. Bereket Yemane - USA
19	Dr. Berhan Ahmed - Australia
20	Dr. Berhane Asmelash - UK
21	Dr. Berhane Sium - USA
22	Dr. Beyan Negash - USA
23	Dr. Cahsai Berhane - France
24	Dr. Chefena Hailemariam - UK
25	Dr. Daniel R. Mekonnen - Switzerland
26	Dr. Daniel Tsegai - Germany
27	Dr. Dawit Berhane - Australia
28	Dr. Dawit Sium - Australia
29	Dr. Desale Habtzgi - USA
30	Dr. Eden Tesfu - USA
31	Dr. Feseha Woldu - USA
32	Dr. Fessehaye W Zemichael - UK

33	Dr. Fissahatsion Ghidey - USA
34	Dr. Gaim Kibreab - UK
35	Dr. Gebremeskel Gebremariam - USA
36	Dr. Ghebregziabihir Debrezion - USA
37	Dr. Ghirmai Negash - USA
38	Dr. Ghrmai Sequar - USA
39	Dr. Habteab B. Feseha - USA
40	Dr. Habtom Habte - USA
41	Dr. Habtu [Fr. Athanasius] Ghebre-Ab - USA
42	Dr. Haddish Tesfayohannes Hagos - USA
43	Dr. Hailemichael Yosief - USA
44	Dr. Ibrahim Mohamed - Germany
45	Dr. Jalal-AlDeen M Saleh - UK
46	Dr. Kebreab Isaac W/Sellassie - UK
47	Dr. Kesete Hadgu - USA
48	Dr. Khalifa Saleh - Sudan
49	Dr. Kidane Belay - Australia
50	Dr. Kidane Mengisteab - USA
51	Dr. Kiflemariam Hamde - Sweden
52	Dr. Mahmoud Mohamed Ali - Malaysia
53	Dr. Mathiewos Debessai - USA
54	Dr. Mebrahtu Ateweberhan - UK
55	Dr. Mebrahtu B Sibhatu - USA
56	Dr. Mebrahtu Kahsai - USA
57	Dr. Mehari Tekeste - USA
58	Dr. Mengisteab Debessay - USA
59	Dr. Mentai Mesmer - USA
60	Dr. Michael Andeberhan - Australia
61	Dr. Mogos Y Tewoldemedhin - Canada
62	Dr. Mohamed Kheir Omer - Norway
63	Dr. Mohammed Beshir - USA
64	Dr. Natnael Embaye - USA

65	Dr. Negussie A Tewoldemedhin - UK
66	Dr. Osman Jafer - UK
67	Dr. Russom Ghebrai - USA
68	Dr. Saad Ali - USA
69	Dr. Saba Tesfayohannes - USA
70	Dr. Sadia Hassanen - Sweden
71	Dr. Saied Ibrahim Saied - USA
72	Dr. Salah Ibrahim Jimi - Australia
73	Dr. Samson Yebio - USA
74	Dr. Sarah Ogbay - UK
75	Dr. Simon Y Aman - USA
76	Dr. Solomon Ghebreghiorghis - UK
77	Dr. Tadios Tesfu - Germany
78	Dr. Tamrat Woldu - USA
79	Dr. Teame Mebrahtu - UK
80	Dr. Tedros Amanuel - Sweden
81	Dr. Tedros Berhane - USA
82	Dr. Teklu K. Tesfa - USA
83	Dr. Tesfamariam Mehari - UK
84	Dr. Tesfay Meressi - USA
85	Dr. Tomas Solomon - USA
86	Dr. Tseggai Isaac - USA
87	Dr. Tsigabu Asmelash - USA
88	Dr. Tuquabo Tesfamichael - Australia
89	Dr. Yacob A Zereyesus - USA
90	Dr. Yebio Woldemariam - USA
91	Dr. Yohannes Haile - Canada
92	Dr. Yordanos Beyene - USA
93	Dr. Yordanos T. Habtemariam - USA
94	Dr. Zekarias Ginbot - Norway
95	Dr. Zerom Tesfai - USA